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Obecní  úřad  a  sbor   pro  občanské  záležitosti   přeje  všem našim občanům, kteří v 
měsíci dubnu a květnu slaví třeba svá prvá či případně již několikátá a co 
víc, třeba již v desetiletích vzpomínaná a slavená výročí svého narození 
mnoho štěstí, zdraví a perfektní pohody. Všem oslavencům ještě 
jednou srdečně blahopřejeme.

ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  OBECNÍCH  ORGÁNŮ  za měsíc březen, duben 2022 (vp)
 příprava zasedání OZ, kontrola objektů z hlediska požární ochrany, příprava podkladů pro akce 

roku 2022, zpracování úkolů ze zastupitelstva obce a výborů OZ, jednání DR FVS,a.s., zajištění 
oprav na síti VO, jednání DSO, dokončení prací na pozemkových úpravách v katastrálním 
území, jednání s úřadem práce – možnost vzniku pracovních míst,  

Počet   aktuálně (covid)      nemocných / nově hospitalizovaných (covid): 54/1
Informativní počty osob s     uděleným pobytovým oprávněním v     souvislosti s     válkou na Ukraji-
ně v polovině dubna 2022:

za ORP Frýdlant:  457

Budova bývalé chirurgie v areálu nemocnice má v budoucnu sloužit seniorům
Pobytové lůžkové zařízení pro seniory, které bude nabízet i denní stacionář pro seniory či 
odlehčovací službu, by mohlo v horizontu deseti let vzniknout v budově bývalé chirurgie a 
bývalého ředitelství ve frýdlantské nemocnici. Na záměru začíná v současné době pracovat Město 
Frýdlant v kooperaci s Husitskou diakonií – Církví československou husitskou, která ve Frýdlantu 
provozuje DOMOV U SPASITELE v Máchově ulici. Spolupráce počítá s tím, že by se do objektu 
v nemocnici přestěhovali klienti DOMOVA U SPASITELE, čímž by vznikl prostor pro jeho 
rekonstrukci, přestavbu a možné nové využití.

„Pro budovu bývalé chirurgie, ve které byly lékařské pokoje a také třeba ředitelství, jsme hledali 
využití. Krajská nemocnice Liberec (KNL), která v současné době frýdlantskou nemocnici 
provozuje, totiž o tuto budovu při vstupu Frýdlantu do akciové společnosti KNL nestála a tak 
budova nadále zůstává v majetku města. Nakonec zastupitelstvo města rozhodlo o tom, že začne 
spolupráce s Církví československou husitskou, která ve Frýdlantě provozuje DOMOV U 
SPASITELE, na možnosti využít budovu bývalé chirurgie pro klienty domova. Uvažuje se nejen o 
rozšíření počtu pobytových lůžek pro osoby starší 65 let, ale také o zřízení odlehčovací služby pro 
rodiny pečující o seniory či o zřízení denního stacionáře,“ vysvětluje místostarosta Frýdlantu Ing. 
Dan Ramzer.

V DOMOVĚ U SPASITELE je v současné době maximální počet klientů, konkrétně 45. „Už nyní 
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je poptávka vyšší. Jak populace nadále stárne, je předpoklad, že pobytových lůžek pro seniory bude 
potřeba ještě více, než dnes,“ říká ředitelka DOMOVA U SPASITELE Mgr. Milada Kochanová. 
Prostor pro rozšíření kapacity ale v objektu v Máchově ulici není. „Budova nenabízí žádnou 
možnost, jak počet lůžek navýšit. Navíc narážíme na to, že při současném uspořádání nejsme ani 
schopni naplnit některé technické standardy, například že většina pokojů má být jednolůžkových, že 
součástí pokoje má být sociální zařízení nebo že šířka dveří musí umožňovat projetí lůžka. I proto 
možnost přestěhování klientů v budoucnosti do budovy bývalé chirurgie vítáme,“ dodává ředitelka 
DOMOVA U SPASITELE. A to i přesto, že nad záměrem odpovědné osoby velmi diskutovaly, 
protože současné umístění domova je pro klienty ideální, navíc stojí ve velmi klidném prostředí.
V případě, že se pracovní skupině, která bude ustanovena, podaří projekt na přestavbu bývalé 
budovy chirurgie na pobytové lůžkové zařízení pro seniory s odlehčovací službou a denním 
stacionářem připravit a najdou se i peníze na jeho realizaci, se počítá s tím, že by mohl být hotový 
do deseti let. „Určitě by to znamenalo navýšení počtu lůžek pro seniory, které je velmi žádané. 
Vždyť už dnes chybí jen v Libereckém kraji takových lůžek více než tři stovky,“ dodává místostarosta
Frýdlantu Dan Ramzer.
Přesun klientů z DOMOVA U SPASITELE v Máchově ulici do budovy bývalé chirurgie 
v prostorách frýdlantské nemocnice pak umožní rekonstrukci budovy v Máchově ulici, která za 
současného provozu není možná. „I nadále počítáme s využitím DOMOVA U SPASITELE 
k sociálním účelům, ideálně bychom zde chtěli mít domov s pečovatelskou službou a startovací byty 
pro děti z dětského domova. Zde vidíme jako přidanou hodnotu vzájemné obohacování dvou 
generací. Zatím jde ale o vizi, nad kterou budeme v příštích letech ještě diskutovat,“ uzavírá Milada
Kochanová.  (zdroj Město Frýdlant)

TURÓW – další vývoj.
V návaznosti na uzavření mezivládní dohody o spolupráci k řešení vlivu těžební činnosti v polském 
hnědouhelném dole Turów mezi Českou republikou a Polskou republikou se v úterý 5. dubna 2022 
uskutečnila diskuse o aktuálním stavu přípravy opatření v zásobování pitnou vodou na Hrádecku, 
Chrastavsku a Frýdlantsku. Akci uspořádala Severočeská vodárenská společnost a Frýdlantská 
vodárenská společnost, které prezentovaly konkrétní opatření směřující k zajištění zásobování 
pitnou vodou v oblasti dotčené těžbou v polském dole Turów.
Prezentace a následné diskuse se starosty dotčených obcí se zúčastnila ministryně životního 
prostředí Anna Hubáčková, ministr zemědělství Zdeněk Nekula a hejtman Libereckého kraje Martin
Půta. Severočeskou vodárenskou společnost zastupovali předseda představenstva Tomáš Indra, 
členové představenstva David Votava a Bronislav Špičák a předseda dozorčí rady Petr Beitl. Za 
Frýdlantskou vodárenskou společnost se jednání zúčastnili předseda představenstva Dan Ramzer a 
ředitel Petr Olyšar.
Zástupci vedení obou vodárenských společnosti představili opatření, které SVS a FVS připravují. 
Jedná se o soubor osmi investičních akcí, z nichž některé budou realizovány samotnými obcemi. 
Mezi tyto akce patří například rekonstrukce úpravny vody v Machníně, vybudování přivaděče vody 
z Machnína do Uhelné, zvýšení kapacity chrastavského vodojemu Svatý Ján a výstavbu vodovodů 
mezi Hrádkem nad Nisou a Václavicemi a z Chrastavy do Horního Vítkova. Na Frýdlantsku se 
počítá s rozšířením kapacity úpravny vody ve Frýdlantu, vybudováním vodovodních přivaděčů 
Frýdlant–Bulovka a Frýdlant–Dětřichov a se zvýšením kapacity vodovodních řadů a vodojemů v 
oblasti. Investiční akce jsou připraveny, v diskusi se proto hovořilo převážně o možnostech 
financování. Plánované realizační náklady činí téměř 1,6 miliardy korun. Na inženýrsko-
projektovou činnost bylo již vynaloženo přes 25 milionů korun. Na ni přispělo 70 procenty 
Ministerstvo zemědělství a 10 procenty Liberecký kraj.
„Za předpokladu zajištění stoprocentního financování ze strany státu je možné realizaci zahájit již 
příští rok, akce jsou vesměs připraveny na zahájení výběrového řízení na zhotovitele,“ uvedl 
předseda představenstva SVS Tomáš Indra.
„I přesto, že FVS není v přípravě investičních akcí obdobně daleko, dokončení akcí na Frýdlantsku 
předpokládáme nejpozději v roce 2030,“ doplnil předseda představenstva FVS Dan Ramzer.



 

„Za dnešní pracovní schůzku jsem velmi rád. Dohodli jsme se, že financování bude vícezdrojové. 
Veškeré náklady tedy nebudou pouze na Libereckém kraji, ale také na jednotlivých obcích, které se 
budou peníze snažit získat z dotací, ale také na státu, který je připraven připojit se částečně k 
zaplacení některých nákladů,“ uvedl hejtman Martin Půta.

Ministryně Hubáčková a ministr Nekula informovali o možnostech financování ze státních zdrojů. 
Liberecký hejtman Martin Půta zase o Fondu Turow, kde jsou uloženy prostředky, které kraj získal 
od polské vlády a společnosti PGE jako kompenzaci za škody způsobené těžbou uhlí v dole Turów 
u česko-polské hranice a v němž je 35 milionů eur. Tyto peníze jsou určené na výstavbu 
vodohospodářské infrastruktury v příhraničních oblastech dotčených těžbou a také na monitoring 
dopadů těžby.
Tisková zpráva: Severočeská vodárenská společnost a Frýdlantská vodárenská společnost
Mgr. Andrea Fulková
 

K PÍSKOVNĚ DOLNÍ PERTOLTICE – text z aktualizované Koncepce surovinové politiky 
Libereckého kraje 2022.

Podrobnosti k ložiskům navrhovaným do těžby (nad rámec koncepce) Velké komplikace nastávají s 
povolením výhradního ložiska Arnoltice – Pertoltice s DP Dolní Pertoltice a to v souvislosti s velmi 
vysokými a neúměrnými náklady za pronájem pozemků (PUPFL), na nichž se hornická činnost 
plánuje. Nelze přesně určit časové období, kdy by mohlo být toto ložisko uvedeno do 
plnohodnotného provozu. Může rovněž nastat situace, že k dohodě ve věci vyřešení střetů zájmů s 
pozemky PUPFL nedojde, a tudíž ložisko, se kterým se jakožto s náhradním zdrojem za dotěžovaná
jiná ložiska Libereckého kraje počítalo (na základě předchozí Aktualizace regionální surovinové 
politiky LK z roku 2011), nebude moci nahradit potřebnou saturaci štěrkopískové suroviny za již 
zmiňovaná dotěžovaná ložiska. I přes uvedené negativní vlivy je otvírka ložiska Arnoltice-Pertoltice
výhodnější než otvírka na blízkém analogickém ložisku Frýdlant. 
Využití části bloků zásob na ložisku Arnoltice-Pertoltice s DP Dolní Pertoltice je náhradou za 
definitivně ukončenou těžbu na nevýhradních ložiskách písků a štěrkopísků Mlýnice-Nová Ves a 
Oldřichov v Hájích ve frýdlantském výběžku. Předmětem těžby a následné rekultivace na 
výhradním ložisku Arnoltice-Pertoltice (č. evid. B 3000800) na ploše DP Dolní Pertoltice 22, 7197 
ha by mělo být cca 1 800 000 m3 vytěžitelných zásob štěrkopískové suroviny. 
Záměr byl vyhodnocený v souladu se zákonem č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní 
prostředí a o změně některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů. Ministerstvo 
životního prostředí, odbor posuzování vlivů na životního prostředí a integrované prevence, vydalo 
dne 14. ledna 2016 pod č. j.: 41977/ENV/15 pro záměr „Pískovna Dolní Pertoltice“ souhlasné 
závazné stanovisko k ověřování souladu stanoviska k posouzení vlivů provedení záměru na životní 
prostředí, vydaného dne 16. 1. 2015 pod č.j. 89555/ENV/14 dle ustanovení § 10, odst. 1 zákona o 
posuzování vlivů na životní prostředí, s požadavky právních předpisů, které zapracovávají směrnici 
Evropského parlamentu a Evropské rady 2011/92 EU ze dne 13. prosince 2011 o posuzování vlivů 
některých veřejných a soukromých záměrů na životní prostředí, podle článku II, bodu 1 
přechodných ustanovení zákona č. 39/2015 Sb., kterým se mění zákon o posuzování vlivů na 
životní prostředí. 
Průměrný roční objem štěrkopísků v dobývacím prostoru Dolní Pertoltice o celkové ploše 22,8265 
ha včetně následné rekultivace se předpokládá ve výši 90 000 m3 (144 000 tun) suroviny. 
Předpokládaná doba exploatace ložiska bude max. 20 let. V celém zájmovém území se nachází lesní
porosty, které jsou významným krajinným prvkem ve smyslu §3 odst. 1 písm. b) zákona č. 
114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny v platném znění. Využití části bloků zásob na ložisku 
ArnolticePertoltice je náhradou za definitivně ukončenou těžbu na nevýhradních ložiskách písků a 
štěrkopísků Mlýnice a Oldřichov v Hájích ve frýdlantském výběžku. Původně navrhované plocha 
DP byla zmenšena z původních 51,22 ha na 22,8265 ha. 



 

Jablonecká halaCovid je na ústupu a tak se zase naplno rozjíždějí hasičské soutěže. Jednou z nich je
i Jablonecká hala – soutěž v disciplíně 60 metrů překážek, která se konala 12. března na jablonecké
Střelnici. Je to velmi prestižní a hojně navštěvovaná soutěž, zařazená do Českého halového poháru.
Také na ní  byli  závodníci  z celé republiky.  Náš Liberecký kraj  měl  zastoupení jen třemi sbory.
Pertoltice byly jedním z nich. Tentokrát jsme se nepřijeli hnát za vítězstvím. Chtěli jsme jen poznat,
jak to chodí na velkých soutěžích, nabrat zkušenosti od „profesionálů“, nasát atmosféru a trochu
potrénovat na jarní kolo. Přihlášeno bylo téměř 800 závodníků. Hala byla nabitá k prasknutí. Naše

jediná  závodnice  Eliška  Čepelíková
startovala  v kategorii  starší  dívky jako
sto šedesátá první. Přeskakovat bariéru i
zapojovat hadice zvládala dobře, jen se
trochu  bála  lávky.  Pár  děvčat  z ní  už
předtím spadlo.  S každým pokusem se
však zlepšovala. Škoda, že se běhaly jen
dva. Nakonec se umístila na 135. místě,
což je velmi pěkné. V její kategorii bylo
přihlášeno 182 děvčat.

Krásnoleský víceboj

V sobotu  2.  dubna  se  mladí  hasiči
z Pertoltic  zúčastnili  Krásnoleského

víceboje. V únoru jsme už odhazovali zimní bundy, ale dnes se zima vrátila a tři vrstvy byly málo.
Soutěžilo se v disciplíně štafeta dvojic, uzlování, útok s překážkami a překážková dráha. Připraveni
tu byli i na dorostence. Ti museli běhat stovky, dvojboj a opičí dráhu ve stylu TFA soutěží, což jsou
technické silové disciplíny. My jsme startovali se dvěma družstvy starších žáků, jedním družstvem
mladších a dvěma dorostenkami. Velmi dobře se nám dařilo při štafetě dvojic a naopak rezervy jsme
měli při vázání uzlů. Časy staršího „áčka“ vypadaly velmi dobře, tak jsme sázeli hlavně na jejich
dobré umístění. Nakonec nás překvapili mladší žáci skvělým druhým místem! Starší žáci byli na

velmi  dobrém  šestém  místě  a  „zbytkové“  béčko
starších,  kde  startovali  i  děti  z  přípravky  obsadilo
očekávané  17.  místo.  Pro  dorostenky  Denisu
Severýnovou  a  Elišku Čepelíkovou  byla  velká  část
soutěže novinkou. Zkušenosti měly jen se stovkami,
ale  popraly  se  s tím  statečně.  Obávané  okno  při
dvojboji  obě  zdolaly  a  při  TFA zvládly  i  odnést
figurínu  a  převalit  traktorovou  pneumatiku.  Eliška
skončila
sedmá  a
Denisa
osmá. 

Velikonoční pohárTýden po Krásnoleském víceboji,
v sobotu 9. dubna, naši mladí hasiči změřili své síly
s ostatními družstvy z Frýdlantska v speciálním útoku
na sucho na náměstí ve Frýdlantě. Soutěž byla součástí
programu velikonočního jarmarku a tak se bojovalo o
ceny ryze velikonoční. Krom pohárů byly pro vítěze
připraveni i čokoládoví beránci. Avizovaný déšť se



 

naštěstí nespustil a tak nehrozilo nebezpečí úrazu na mokré dlažbě. Přes noc nám bohužel 
onemocněla klíčová závodnice a ráno jsme museli hodně přemýšlet, kdo bude mít v týmu jaký úkol.
Původně jsme sázeli na družstvo mladších žáků. Ti šli na řadu jako první. Ještě nejspíš ani 
nezaregistrovali, že začala soutěž a už bylo odstartováno. Proudaři se dlouho zdrželi na základně a 
jednomu cestou k nástřikové čáře vypadla proudnice. Výsledný čas se blížil minutě a v medaili jsme
nevěřili. Ostatní družstva však své útoky hodně pokazila a naši mladší žáci skončili na třetím místě. 
Starším se útok povedl bravurně. Lepší čas měl už jen Frýdlant. Druhé místo starších je úžasný 
výkon! 

Muzeum Obce Pertoltice
Pozvánka k návštěvě

Muzeum Obce Pertoltice nabízí novou expozici a
nově zpřístupněný archiv.

Návštěva možná po telefonické dohodě 701     901     658.
Marie Srpová, vedoucí muzea

PODROBNOSTI ke kotlíkovým dotacím
V pondělí 23. května 2022 proběhne v prostorách frýdlantské radnice informační seminář pro 
žadatele o kotlíkové dotace.
Uskuteční se v zasedací místnosti v prvním patře radnice od 15.00 hodin a bude zdarma.
Seminář je určen všem žadatelům o kotlíkovou dotaci a cílem je nejen představit vyhlášený 
program, ukázat vyplnění a odeslání samotné žádosti, ale i informovat žadatele o celém procesu 
administrace až po závěrečné vyúčtování. Přijímání žádostí o dotaci bude dle programu 
odstartováno v červnu tohoto roku.
Vstup na semináře je volný, není třeba se předem registrovat. Další konzultace možné bez 
objednání v budově E krajského úřadu: U Jezu 525/4 Liberec 2, telefonicky na 485 226 579 nebo na
e-mailové adrese kotliky@kraj-lbc.cz.
Podrobnější informace o kotlíkové dotaci najdete zde: https://dotace.kraj-lbc.cz/kotlikove-
dotace

ODEMYKÁNÍ ŘEKY SMĚDÉ
o sobota 30.4.2022
o 13 00 u mostu v Předláncích
START - občerstvení v „Hostinci u Vohnoutů“
CESTOU - opékání buřtíků v Boleslavi u „Skalky“
CÍL – „Čarodějnický rej“ v parku v Předláncích

  srdečně Vás zveme  a h ó ó ó j – „VODÁCI OD 
SMĚDÉ“ /:o)
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Varování - Podvodníci opět útočí na internetová bankovnictví!!!
Naletěli byste podvodníkům nebo u vás nemají šanci? Rozpoznáte smishingový útok? Bohužel 
někteří klienti bank pozorní nebyli a ve strachu o své prostředky udělali několik zásadních chyb. 
Útoky jsou mířeny na klienty několika bank v České republice a v současné době probíhá další 
jejich vlna. 
Jak takový smishingový útok začíná? Jednoduše vám přijde SMS zpráva na váš mobilní telefon. Její
podoba může být např.: „Vase karta VISA byla zablokovana. Chcete-li jej odblokovat, prihlaste se 
zde, jinak dojde ke ztrate prostredku – https://ib-moneta-bezpecnostni.info“ Z odkazu je patrné, že 
útok je v tomto případě veden na klienta banky Moneta. Pozorný klient již z těla zprávy pozná, že 
se může jednat o podvod. Ve zprávě chybí diakritika a je použito nesprávné slovní spojení. Pro 
pozorného klienta tímto drama končí, zprávu maže a případně volá na klientskou linku své banky a 
upozorní jí.
Buďte  při používání internetového bankovnictví opatrní a nikam nespěchejte. Nepodléhejte 
nátlakovým zprávám o možné blokaci platební karty či ztrátě finančních prostředků. Informace si 
vždy můžete ověřit na linkách klientského servisu vaší banky.
Obrana je velmi jednoduchá:

Nikdy neklikejte na odkazy do internetového 
bankovnictví obdržené v SMS zprávě či e-
mailu !!! Jak jste se již dočetli, je to cesta 
podvodníků, jak vás připravit o vaše peníze.
Příklad podvodné SMS.
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